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Betreft: Snel internet

Geachte leden,

Uw kenmerk

Ontwikkelingen 3 sporen beleid Breedband provincie

Wij zijn in de huidige collegeperiode gestart met het in kaart brengen 
van de knelpunten van digitale ontsluiting in de provincie. Ook 
onderzoeken wij hoe glasvezel zo goed en breed mogelijk bereikbaar 
wordt.

De markt voor aanleg van glasvezel bleek op slot te zitten en vooral het 
buitengebied bleef verstoken van snel internet. De aanleg van glasvezel 
in heel de provincie met overheidssteun bleek financieel niet haalbaar. 
Daarop is een breedbandbeleid opgesteld met als doel de 
buitengebieden te voorzien van snel internet. Het beleid richt zich nog 
op een oorspronkelijke opgave van totaal 18.000 adressen.

Het doel van deze brief is u te infomeren over de stand van zaken rond 
glasvezel in het landelijk gebied. Eind 2021 is dit ook besproken in uw 
commissie Economie, Financiën en Bestuur bij de Midterm review van 
ons coalitieakkoord.

Het breedbandbeleid kent 3 sporen:
1. Garantstellingen.
2. Samenwerking met marktpartijen.
3. Restopgave buitengebied.

Onderstaand een kort overzicht van de 3 sporen. Spoor 1 en 2 zijn 
inmiddels afgerond. Alleen spoor 3, de restopgave blijft actueel.

Deze brief geeft allereerst een korte update over de laatste 
ontwikkelingen en acties van het provinciale 3 sporenbeleid. Dit beleid 
is ingezet voor glasvezel in het buitengebied (huishoudens die op dit 
moment niet (gemakkelijk) kunnen beschikken over een verbinding van 
ten minste 100 Mbps). Vervolgens geven wij een update van de 
ontwikkelingen vanuit het Rijk.
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Ontwikkelingen spoor 1: Garantstellingen

Ontwikkelingen spoor 2: samenwerking met markt

Ontwikkelingen spoor 3: restopgave buitengebied

De gebieden die extra aandacht vragen, zijn de gebieden waar 
marktpartijen eerst aangeven dat zij actief willen worden. En waar ook 
een succesvolle vraagbundeling voor glasvezel aansluiting heeft plaats 
gevonden, om zich vervolgens alsnog terug te trekken. Hier helpt de

1 Dit is een indicatie. Met deze data gaan we uit van de beschikbare data van EZK uit
2021. Er is nog steeds uitrol gaande dus het getal zal nog verder gaan afnemen. EZK 
zal in Q1 2022 actuele data beschikbaar stellen.

Het resultaat van dit spoor is dat de provincie met de garantstelling de 
markt in beweging heeft gebracht. De markt heeft het uiteindelijk zelf 
opgepakt, zonder dat de provincie een garantstelling heeft hoeven te 
verlenen. Wat ons betreft is dit een goede afloop en we beschouwen dit 
spoor daarom als afgerond.

Voor deze gebieden heeft de provincie de afgelopen jaren onderzoek 
gedaan naar de mogelijkheden die ze heeft om de markt toch in 
beweging te krijgen, mits er ook een actieve bijdrage wordt geleverd 
door de gemeenten. Dat doen we door, in kansrijke clusters van 
adressen, het voorwerk voor de markt te doen als het gaat om het 
bijeen brengen en organiseren van gemeente(n) en bewoners. Dit heeft 
bijvoorbeeld geresulteerd in een succesvolle pilot in de gemeente 
Bergen, waar uiteindelijke samenwerking is gevonden met een 
marktpartij en breedband is aangelegd.

In een periode van marktfalen heeft de provincie garanties beschikbaar 
gesteld aan lokale initiatieven voor de lening die nodig is voor de 
aanleg van glasvezel. Daarvan waren er aanvankelijk twee toegekend 
(een lening via de Bank Nederlandse Gemeenten (BNG)). Het bleek 
uiteindelijk echter niet nodig garantstellingen af te geven, omdat deze 
gebieden toch zijn opgepakt door een marktpartij en worden voorzien 
van breedband.

Wat er nog loopt, is de invulling van de restopgave. Dit betreft 
buitengebieden die nog niet in scope zijn van de uitrolplannen van 
marktpartijen of waarbij marktpartijen besloten hebben toch geen 
netwerk te realiseren. Lage dichtheden, problemen met grondeigendom 
en/of verontreiniging hebben daar nog niet tot uitrolplannen geleid.

Het afgelopen jaar heeft de provincie geen knelpunten meer voorgelegd 
gekregen. Daarom beschouwen we ook dit spoor, met uitzondering van 
de restopgave, als afgerond.

De markt gaat gestaag door met de aanleg van glasvezel. Dit doet zij in 
haar eigen tempo. Daar waar er knelpunten ontstaan met gemeenten, 
waterschap of rond provinciale wegen, helpt de provincie deze weg te 
nemen. Dit hebben we tot nu toe in 7 gevallen met succes gedaan. De 
marktinitiatieven dekken inmiddels meer dan twee derde van de 
oorspronkelijke opgave in het buitengebied af. De resterende (minder 
dan) een derde beschouwen we als de restopgave. '
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Ontwikkelingen vanuit het Rijk

Regeerakkoord 2021 - 2025

Besluit GS

Op basis van het eerder genoemde 3 sporenbeleid zetten wij in op 
spoor 3: de markt voorlopig haar werk laten doen en te helpen waar dat

In het nieuwe regeerakkoord (2021-2025)2 is snel internet opgenomen 
met als doelstelling: “Nederland wordt het digitale knooppunt van 
Europa en krijgt robuust, supersnel en veilig internet in alle delen van 
het land”. Hoe het kabinet dit wil financieren is (nog) niet duidelijk. Op 
7 februari stuurde minister Adriaansens de Tweede Kamer een brief 
over de hoofdlijnen van het beleid3.

Er zijn diverse (ambtelijke) werkgroepen actief om met name 
gemeenten te ondersteunen bij de ambities van het Rijk. Ondersteuning 
in de vorm van kennisdeling en bijvoorbeeld voorbeeldnota's, 
handreikingen, modelcontracten en/of informatiemateriaal voor (de 
aanleg van) vaste en mobiele telecomnetwerken. De provincie Noord- 
Holland is actief in het Kennisplatform Snel Internet onder leiding van 
het ministerie van Economische Zaken en Klimaat. Dit netwerk is 
bedoeld om kennis en ervaringen tussen provincies uit te wisselen over 
de uitrol van snel internet en de meest uitdagende adressen in het 
bijzonder.

provincie de betrokken partijen weer op weg. De provincie heeft de 
opdracht gegeven aan een externe partij om de haalbaarheid en 
bijbehorende oplossing scenario’s in kaart te brengen voor de realisatie 
van glasvezel in deze buitengebieden. Deze opdrachten worden in de 
loop van 2022 afgerond.

Er zal ongetwijfeld een restopgave blijven omdat er adressen over 
blijven die te duur zijn voor de markt om op te pakken. Het Rijk geeft 
aan op allerlei manieren in te zetten op snel internet door heel 
Nederland. Het Rijk biedt ondersteuning aan overheden en 
marktpartijen bij de uitrol van snel internet (het liefst met glasvezel, 
maar zo nodig met een draadloze verbinding). In het nieuwe 
regeerakkoord zijn de ambities voor snel internet opgenomen, in 
onderstaande paragraaf de belangrijkste punten.

De minister gaat een verkenning starten waarin de visie op de digitale 
infrastructuur wordt uitgewerkt. Daarnaast wordt de Kamer nog dit 
kwartaal geïnformeerd over de uitkomsten van het onderzoek naar snel 
internet voor de moeilijk gelegen adressen in de buitengebieden (motie- 
Van Dijk c.s. 24095, nr. 5364) en de vervolgstappen. In deze motie is de 
regering verzocht om de kosten voor de aanleg van snel internet op 
deze adressen in kaart te brengen en te onderzoeken welke 
technologische alternatieven er zijn om ervoor te zorgen dat alle 
huishoudens in Nederland kunnen beschikken over snel internet.

2 Regeerakkoord 2021 - Parlement.com (pagina 30)
3 Kamerbrief over hoofd lijnen beleid minister EZK kabinetsperiode Rutte-IV I 
Kamerstuk I Riiksoverheid.nl
4 Detail 2021 D21054 I Tweede Kamer der Staten-Generaal
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Hoogachtend,

Gedeputeerde Staten van Noord-Holland,

.TV
/^rbvinciesecretaris voorzitter

A.Th.H. van Dijk
R.M. Bergkamp

kan. Wij kiezen er niet voor om zelf de aanleg van de laatste adressen te 
realiseren vooral vanwege de hoge kosten en de staatsteunregels.

Ondertussen houden wij de ontwikkelingen vanuit het Rijk in de gaten. 
Wij zijn van mening dat voor de laatste adressen een nationale aanpak 
meer voor de hand ligt. Waarbij het Rijk, provincies, gemeenten en de 
aanbieders samen zoeken naar de meest efficiënte oplossing (met 
nationale verstrekte financiering). Het Rijk heeft tenslotte duidelijke 
ambities voor de komende jaren en wij wachten daarom de uitkomsten 
van het lopende onderzoek naar snel internet en de vervolgstappen af.


